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Kiertoliittymäkokeilua koskeva valtuustoaloite

303/00.02.00/2018

KV 08.10.2018 § 50
 Valtuutettu Mika Penttilä luki kiertoliittymäkokeilua koskeneen seu-

raa van valtuustoaloitteen:

  "Kaupunkimme tärkein risteys on nyt saanut uuden ilmeen ja kerää
pal jon kiitoksia kuntalaisilta. Hanke oli melko kallis, mutta samalla
luo täysin uudenlaisen kuvan kaupunkiin ja mahdollistaa sujuvan ja
tur val li sen liikkumisen, niin kävellen kuin autollakin.

  Ehdotuksemme onkin nyt laajentaa sujuvan liikenteen mah dol li suuk-
sia kaupungin muihinkin risteyksiin. Saksankadun ja Hämeentien
pääs sä olevan huoltamokiinteistön siirryttyä kaupungin haltuun, olisi
mie les täm me hyvä aika tehdä kyseiseen risteykseen ns. Koe kierto-
liit ty mä. Toteutus esim. Kauniilla betoniporsailla ja aluksi vain lii ken-
ne va lot pois kytkemällä. Testiaikana voitaisiin kerätä kokemuksia ja
teh dä havaintoja, kuinka liikenne lähtisi siinä sujumaan. Toivomme,
et tä tekninen virasto katupäällikön johdolla kartoittaa tällaisen koe-
kier to liit ty män mahdollisuudet ja mahdollisimman vähillä kus tan nuk-
sil la. "

 Mika Penttilä oli tehnyt aloitteen kokoomuksen valtuustoryhmän puo-
les ta.

 Valtuutettu Mika Penttilä on valtuuston puheenjohtaja. Hänen si jas-
taan tämän asian kohdalla puhetta johti valtuuston ensimmäinen va-
ra pu heen joh ta ja Emmi Lintonen.

Päätös: Valtuusto lähetti aloitteen kaupunginhallitukselle val mis tel ta-
vak si.

KH 22.10.2018 § 220

Kaupunginjohtaja: Kaupunginhallitus antaa teknisen ja ympäristötoi-
men toimialalle tehtäväksi laatia aloitteessa tarkoitettua asiaa kos-
ke va selvitys ja mahdollinen toimenpide-esitys kaupunginhallituk-
sen käsiteltäväksi.

Päätös: Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen.



KH 11.02.2019 § 49

Saksankadun ja Hämeentien risteys on oivallinen paikka kier to liit ty-
mäl le. Sisääntuloväylän ja katuverkon rajakodassa kiertoliittymän
avul la saa daan ajonopeudet sovitetuiksi kaupunkiliikenteeseen so pi-
vik si, ei kä viivytys liikenteelle ole yhtä pitkä kuin lii ken ne va lo ris teyk-
ses sä.

  Maankäytöllisesti Saksankadun ja Hämeentien risteyksessä ei ole
riit tä väs ti tilaa normien mukaiselle kiertoliittymälle ke vyen lii ken teen-
väy li neen. Kiertoliittymävaihtoehtoa selvitettiin jo Prisma-kaup pa kes-
kuk sen liikennejärjestelyjen yhteydessä. Tällä hetkellä Linikkala IV
-ase ma kaa va eh do tuk ses sa esitetään riittävää tilavarausta kier to liit ty-
män toteuttamiseksi. Asemakaavaehdotus on valmis hy väk syt tä väk-
si, mutta sii hen liittyviä maankäyttösopimuksia ei ole vielä kä si tel ty.

  Kiertoliittymän rakentaminen väliaikaisesti ei ole Saksankadun ja Hä-
meen tien risteyksessä toimiva ratkaisu. Risteyksessä ei ole riit tä väs ti
tilaa väliaikaiselle kiertoliittymälle siten, että raskaan liikenteen ti la-
vaa ti muk set toteutuisivat. Säteeltään liian pieneksi rakennettu ti la päi-
nen kiertoliittymä taas aiheuttaisi sekaannusta liikenteessä, kun ajo-
ra dan linjaus ei tue kiertoliittymän kaltaista liikennejärjestelyä. Lii an
pieni väliaikainen kiertoliittymä todettiin vuoden 2018 kesän kier to liit-
ty mä työ maan yhteydessä toimimattomaksi.

  Teknisen ja ympäristötoimen toimenpide-ehdotus on odottaa ase ma-
kaa van vahvistumista ja sen jälkeen ottaa varsinaisen kier to liit tymän
toteuttaminen mukaan investointiohjelmaan.

  (AH, TT)

Kaupunginjohtaja: Kaupunginhallitus ehdottaa valtuuston mer kit se-
vän edellä olevan selostuksen tiedoksi ja to tea van valtuustoaloitteen
tul leen loppuun käsitellyksi.

Päätös: Kaupunginhallitus palautti asian uudelleen valmisteltavaksi
niin, että yhdyskuntalautakunta käsittelee asiaa. 

YLA 20.03.2019 § 32
Tekninen johtaja: Yhdyskuntalautakunta esittää toi men pi de-eh do tuk-
se na kaupunginhallitukselle, että asemakaavan vahvistumisen jäl-
keen otetaan varsinaisen kiertoliittymän rakentaminen mukaan in-
ves toin ti oh jel maan. Väliaikaista kieroliittymäkokeilua ei esitetä to teu-
tet ta vak si.

Päätös: Yhdyskuntalautakunta hyväksyi ehdotuksen.
KH 08.04.2019 § 89

Kaupunginjohtaja: Kaupunginhallitus ehdottaa valtuuston merkitse-
vän yhdyskuntalautakunnan kokouksessa 20.3.2019 (32 §) tehdyn



pää tök sen toimenpide-ehdotuksineen tiedoksi ja toteavan aloitteen
tul leen loppuun käsitellyksi.

Päätös: Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen.
KV 13.05.2019 § 33 Kaupunginhallitus: Valtuusto merkitsee yhdyskuntalautakunnan ko-

kouk ses sa 20.3.2019 (32 §) tehdyn pää tök sen toi men pi de-eh do tuk-
si neen tiedoksi ja toteaa aloitteen tul leen loppuun käsitellyksi.

Asian käsittely:

 Keskustelun kuluessa valtuutettu Johanna Häggman ehdotti kau pun-
gin hal li tuk sen ehdotuksesta poiketen, että val tuus to palauttaa asian
uudelleen valmisteltavaksi. Asiaa uudelleen valmisteltaessa rat kais-
taan, sisällytetäänkö kiertoliittymä investointiohjelmaan. Val tuu te tut
Marjut Kallioinen, Vesa Niininen, Tapio Virtanen ja Manu Mä ki nen
kannattivat Häggmanin ehdotusta. Päätettyään asian uu del leen
valmisteltavaksi palauttamista kos ke neen keskustelun pu heen joh ta ja
totesi Häggmanin ehdotuksen hy väk sy mi ses tä tai hyl kää mi ses tä
jouduttavan äänestämään.  Pu heen joh ta jan esi tyk ses tä ää nes tys
päätettiin toimittaa ää nes tys ko net ta käyt täen. Ää nes tyk ses sä
valtuutettu Johanna Häggmanin ehdotuksen hy väk sy mi sen eli asian
uudelleen valmisteltavaksi palauttamisen kannalla oli 18 ja eh do tuk-
sen hylkäämisen eli asian tässä ko kouk ses sa käsittelemisen kan nal-
la 25 päätöksentekijää. Ää nes tys il me nee tuloksineen ää nes tys lis-
tas ta, joka on liit tee nä. Pu heen joh ta ja to te si valtuuston hy län neen
Häggmanin ehdotuksen eli päättäneen käsitellä asian tässä ko kouk-
ses sa.

Ensimmäinen päätös: Valtuusto päätti käsitellä asian tässä ko kouk-
ses sa.

Toinen päätös: Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kau pun gin hal li tuk-
sen ehdotuksen.

 Valtuutetut Sirkka-Liisa Anttila ja Eino Järvinen poistuivat ko kouk ses-
ta tämän asian käsittelyn jälkeen klo 19.35. Varavaltuutetut Han nu
Ylitalo ja Maaret Lahtinen saapuivat heidän tilalleen kokoukseen.


